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El pavelló de 
Caldes es farà 
a poc a poc 
CALDES DE 
MALALVELLA.- El pavelló 
municipal d'esports de Cal
des de Malavella no es cons
truirà a curt termini, sinó que 
l'edificció es portarà a terme 
en tres fases, segons es des
prèn del nou projecte de dis
tribució dels equipaments es
portius municipals. La prime
ra fase consistirà en \a cons
trucció dels vestidors del 
camp de futbol , que en un fu
tur serviran per a tot el pave
lló. Les altres dues fases, pre
vistes per a més llarg termini, 
comprendran la construcció 
de la pista polisportiva i, final
ment, la seva cobertura i els 
darrers acabcits. 

El nou plantejament urba
nístic es basa a potenciar de 
manera global tota la zona es
portiva, ja que, segons fonts 
municipals, «semblava una 
incongruència gastar-se tants 
diners en una instaLlació no
va i no disposar-ne de més 
per mantenir i condiciona al
guns equipaments existents 
a la zona esisortiva». El nou 
pla preveu, a més, la necessi
tat de disposar d'un bon equi
pament per a l'esport escolar. 
D'aquesta manera, s'edifica--
rà un gimnàs escolar, que dis
posarà de vestidors, serveis i 
pista, als terrenys que en 
principi estaven destinats al 
pavelló. 

Les noves instal·lacions 
permetran cobrir tant els as
pectes propis de la gimnàsti
ca escolar com la celebració 
de partits de minibàsquet i al
tres esports. 

Es té en perspectiva rampliació de l'hospital 

Calella recull durant tres anys 
dades per fer el pla sanitari 

CALELLA (De la nostra Redac
ció, per J.S.).— El Departament 
de Salut Pública de l 'Ajuntament 
de Calella ha finalitzat una etapa 
de prop de tes anys dedicada a la 
recopilació de dades que perme
tran l'elaboració d'un pla sanitari 
per a la ciutat. La sanitat infantil, 
els controls a establiments ali
mentaris i la tercera edat seran 
els punts d'incidència principal 
de les actuacions properes del 
Departament. Alhora, la propera 
inauguració del laboratori de sa
lut pública i l'ampliació prevista 
de l'hospital seran el suport in
frastructural del pla. 

Calella ja disposa de dades ob
jectives sobre l'estat sanitari de. 
la població, en haver finalitzat 
l 'estudi que portava a terme el 
Departament de Sanitat des de 
fa tres anys. 

El «diagnòstic de salut de co
munitat» ha analitzat des de 
l'any 83 diferents àmbits, com • 
són els condicionaments del rne-
di geogràfic i l 'economia, la na
talitat, la mortal i tat, la sanitat 
escolar i els establiments que 
tracten amb aliments. Les dades 
recopilades es publciaran en ca
pítols successius a la revista lo
cal «El Nunci». 

El p la -de sanitat que s'ha 
d'elaborar parteix de dades com 
la baixa natalitat de Calella, d 'un 
índex d'un deu per mil , per sota 
de la de Catalunya, o respecte a 
la mortalitat i causes de defun
ció, que són similars a la resta 
del Principat. En aquest sentit. 

L'Hospital de üaieiia. 

es destaca en l'estudi que la mei
tat de les defuncions, ( 1 0 ' 7 9 
persones per cada mil habitants 
durant l'any) són a causa de les 
malaties cèrdio-vasculars, més 
en homes que en dones, per raó 
del consum de tabac. Els tumors 
malignes i les malalties de l'apa
rell digestiu i respiratori són, per 
aquet ordre, les altres causes im
portants de defunció. 

La sanitat escolar representa 
un dels capítols més importants 
de l'estudi i serà objecte d'espe
cial incidència en el futur pla. En 
el decurs dels tres darrers anys 
ja s'han portat a terme algunes 
iniciatives, com el repartiment 
periòdic de fluor als escolars, de 
manera que s'ha disminuït l'ín

dex de caries d'un seixanta per 
cent a un quaranta per cent dels 
nens. La prova de la tuberculina 
també s'ha instituït en les revi
sions escolars a causa d'un aug
ment d'infeccions.—no de malal
tia— detectat fa uns dos anys. El 
controla s'estén especialment a 
les escoles públiques on s'ha 
comprovat que hi havia més ca
sos entre la població escolar. 

El control d'establiments hote
lers i del ram de l'alimentació 
també va ser iniciat fa dos anys. 
L'estudi ha fet un seguiment des 
que es va començar les inspec
cions i des de l'establiment del 
carnet de manipulador d'ali
ments, del qual ja disposen més 
d'un vuitanta per cent dels pro

fessionals. Quan es van comen
çar les inspeccions als hotels, la 
gran majoria tenien problemes 
amb l'estat de l'aigua, tant la co
rrent com la de les piscines, as
pecte que ha estat solucionat en 
un noranta per centdels casos 
gràcies al control establert pel 
Consell Municipal de Salut, con
trol que es continuarà estenent 
ais bars i establiments alimenta
ris. 

Tot aquest seguit de dades, 
així com les iniciatives que ja han 
començat en els dos darrers 
anys, conformen la base del pla 
sanitari complet que es farà a 
Calella. La inauguració, propera
ment, del laboratori de salut pú
blica, que podria ser comarcal, i 
la futur «i imprescindible» am
pliació de l'hospitàl de Sant Jau
me són les dues innovacions 
principals d'infrastructura que 
acompanyaran la posada en 
marxa del pla. 

Altres temes pendents, com 
l'estudi sobre la tercera edat, les 
vacunacions —incorrectes en un 
vint per cent dels casos— o la 
veterinària, seran realitzades a 
mig termini o se'n podran obte
nir resultats només d'aquí a uns 
anys. Segons el regidor de sani
tat , Joan Guix, <fs'ha de tenir en 
compte que, en la primera legis
latura, ta feina bàsica fou l'hos
pital, i en aquesta hem hagut de 
partir de zero per començar a te
nir dades, que tot just són rinicl 
del treball futur que s'ha de fer a 
Calella en matèria de sanitat». 

Pere Carbonell i Lluís Medir assistiren a la festa del tèxtil gironí. 

Hi assistí Pere Carbonell 

Cotex aplegà el tèxtil 
gironí en la seva festa 

PALAFRUGELL (Del nostre cor
responsal, Lluís Pous).— L'As
sociació COTEX, que aplega al 
voltant de EiOO membres del 
comerç tèxti l i articles de vestir 
de les comarques gironines, ce
lebrà diumenge passat la seva 
8 ' Diada gremial. 

La trobada, a la qual assistiren 
els representants de diferents 
comerços gironins, comptà amb 
la presència del Director General 
de comerç de la Generalitat, Pe
re Carbonell, el batle de la Vila 
Lluís Medir. 

L'acte, que començà malgrat 

les inclemències atmosfèriques 
a les 11 del matí, amb un recor
regut pel mercat municipal i pel 
jardí botànic del Cap Roig, va 
cloure a l'hostal Garbí de Calella 
de Palafrugell, on en el decurs de 
l'aperitiu que es va fer abans del 
dinar,, la Presidenta de COTEX, 
Marisa Magaldi, presentà la no
va Junta. Per la seva part, el Di
rector General de Comerç, Pere 
Carbonell, va tenir un canvi 
d'impressions amb tots els co
merciants aplegats. La trobada, 
la vuitena que es fa, acabà amb 
una tradicional cantada d'hava
neres i sardanes pel grup cale-
llenc Port Bo. 

Vengd 
y lléveselo puesto^ 

El Opel Katdett, el éxito del aiïo, esta a su disposición 
en nuestros concesionarlos. / 

. Venga a verlo y lléveselo puesto. Lo mas 
avanzado de la ingeniería alemana està 
inmediatamente a su alcance. 
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